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Folketingets Social- og Ældreudvalg 

Folketingets Social- og Ældreudvalg har d. 5. marts 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 5 til L 147 til social- og ældreministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 5: 

”Vil ministeren give en status for undersøgelsen om, hvorvidt det vil være 

hensigtsmæssigt at indføre en sundhedsfaglig autorisationsordning for 

psykologer, og vil ministeren oplyse, hvornår undersøgelsen skal være 

færdig?” 

Svar: 

Undersøgelsen om, hvorvidt det vil være hensigtsmæssigt at indføre en 

sundhedsfaglig autorisation for psykologer, foretages i regi af 

Sundhedsministeriet. Social- og Ældreministeriet er medlem af den 

embedsmandsarbejdsgruppe, der er nedsat. Jeg har derfor bedt 

Sundhedsministeriet om et bidrag. 

 

Sundhedsministeriet har oplyst følgende: 

 

”Sundhedsministeriet kan oplyse, at undersøgelsen af, om det vil være 

hensigtsmæssigt at indføre en sundhedsfaglig autorisation af 

psykologer, endnu ikke er genoptaget som følge af, at det fortsat er 

nødvendigt at prioritere sundhedsmyndighedernes håndtering af covid-

19. Arbejdsgruppen for undersøgelsen har afholdt fem møder og har 

drøftet flere oplæg til autorisationsmodeller for psykologer. Drøftelserne 

er endnu ikke færdige og for nuværende sat i bero. Både Social- og 

Ældreudvalget og Sundhedsudvalget vil blive orienteret, når arbejdet er 

genoptaget, og der foreligger en ny tidsplan for undersøgelsen.” 
 

Jeg kan henholde mig til svaret fra Sundhedsministeriet. 

 

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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